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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Alkalmazzák-e Magyarországon a koronavírus-
fertőzöttség kimutatására azokat a kínai gyorsteszteket, amelyek Texasban 
hasznavehetetleneknek bizonyultak?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Több fotó, illetve videó tanúsága szerint a magyar egészségügyben széleskörűen alkalmaznak egy 
olyan gyorstesztet koronavírus-fertőzöttség kimutatására, amit az Anhui Deep Blue nevű kínai cég 
gyárt és exportál. Az országos tisztifőorvos asszony szerint a termék minőségét a dobozán látható 
CE (Conformité Européenne jelentésű) logó garantálja, csakhogy a kínai cégek évtizedek óta 
használnak egy, az európai jelzéshez megtévesztésig hasonló CE logót, ami a „China Export” 
rövidítése és mindössze annyit jelez, hogy a terméket a Kínai Népköztársaságban gyártották és 
onnan exportálták. A gyorsteszt weboldalán a gyártó négy, látszólag minden kétséget eloszlató 
referenciát is megad, ezeket elolvasva azonban kiderül, hogy valójában egyik sem a termék 
minőségét tanúsítja.

Ráadásul ez a gyorsteszt a gyártó szerint is annak kimutatására szolgál, hogy a tesztelt személy 
korábban átesett-e már a fertőzésen, mégis használják az aktív fertőzöttség tesztelésére is. Tudunk is
Magyarországon olyan esetről, amikor ez a teszt negatív eredményt adott, egy három nappal 
későbbi, más típusú teszt viszont azt mutatta ki, hogy a vizsgált személy már az előző vizsgálat 
idején is fertőzött volt.

Egy jónevű amerikai tényfeltáró weboldal, a Pro Publica most arról számol be, hogy egy texasi 
város magánkórháza 20 ezer darab gyorstesztet rendelt az Anhui Deep Blue -tól, 500 ezer dollár 
értékben, amiket azonban az amerikai egészségügyi hatóság fölhasználásuk előtt bevizsgált, és arra 
jutott, hogy azok a gyártó ígérte 93 százalékos helyett alig 20 százalékos pontossággal mutatták ki a
fertőzöttséget. Ezek szerint lényegesen pontosabb eredményt érhettek volna el, ha tesztelés helyett 



egy tízcentes érmét földobnak, és ha az a „fej” oldalára esik, akkor a vizsgált személyt fertőzöttnek 
nyilvánítják, ha viszont az „írás” oldala van fölül, akkor nem.

Mindez megalapozott kétséget vet föl az Anhui Deep Blue gyártotta, Magyarországon használt 
tesztek megbízhatóságát illetően is. Kérdezem ezért miniszter urat:

Rendelt-e Magyarország a nevezett kínai cégtől a texasi Laredo városban használhatatlannak 
bizonyult típusú gyorsteszteket? 

Ha igen, hányat, és milyen értékben? 

Értesültek-e már a texasi Laredo egészségügyi hatóságának megállapításáról, és ha igen, abból 
milyen következtetésre jutottak? 

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2020. április 29. 

Tisztelettel:

Varga Zoltán

Demokratikus Koalíció
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